
افتتاح دهکده 
بازی های المپیک پاریس

پس از هفت ســال ســاخت و ســاز، 
برگزارکننــدگان بازی هــای المپیک 
پاریــس۲۰۲۴، دهکــده المپیک را 
در اختیار گرفتند. این دهکده محل 
اســکان شــرکت کننــدگان خواهــد 
بــود و می تواند تقریبــاً ۱۴۵۰۰ نفر را 
در خــود جای دهــد. برگزارکنندگان 
هنــوز چهــار مــاه فرصــت دارنــد تــا 
آماده ســازی خــود را تکمیل نمایند 
و بایــد بیــش از ۳۰۰۰۰۰ قطعــه 
مبلمــان و تزئینــات پیــش از ورود 
اولین ورزشــکاران نصب شود. این 
دهکده شامل ۸۲ ساختمان، ۳۰۰۰ 
آپارتمــان و ۷۲۰۰ اتــاق در زمینــی 
بــه وســعت ۵۲ هکتــار بیــن ســنت 
دنیــس، جزیره ســن دنیس و ســن 
اوئن، در شمال پاریس واقع است.

همگروهی هندبال 
نوجوانان با عراق و 

هند در قهرمانی آسیا
تیم هندبال پسران نوجوان ایران در 
مسابقات قهرمانی آسیا با تیم های 
عراق و هند همگروه شــد .دهمین 
دوره مســابقات هندبــال قهرمانــی 
نوجوانان آسیا دیروز در کمیته ملی 
پارالمپیــک بــا حضور نایــب  رئیس 
نــی قرعه کشــی  فدراســیون جها
شــد. ایران بــه دلیــل میزبانی طبق 
دستورالعمل ۱۰ دقیقه زمان داشت 
تــا قرعــه اش را انتخــاب کنــد که در 
پایــان بــا تصمیــم ســرمربی و مدیر 
تیم های ملی در گروه A ایستاد و با 
تیم های عراق و هند همگروه شد. 
در ایــن دوره ۱۳ کشــور ایــران، کــره 
جنوبــی، عربســتان، ژاپــن، بحرین، 
کویــت، قطــر، عــراق، هنــد، امارات 
متحــده عربــی، چیــن، اردن و چین  
تایپه حضور دارند که در ســه گروه 
ســه تیمــی و یــک گروه چهــار تیمی 
قــرار گرفتند. چون تعــداد تیم های 
حاضــر در ایــن  مســابقات بیشــتر 
از ۱۲ تیــم اســت تیم هــا در چهــار 
گروه تقســیم شــدند. طبق ابلاغیه 
فدراســیون هندبال آســیا تیم های 
ایران، عربستان، کره  جنوبی و ژاپن 
در ســید یک قرار داشتند. بحرین، 
کویــت، قطــر و عــراق در ســید دو و 
هند و امارات متحده عربی در سید 
ســه حضور داشتند. تیم های سید 
دو اول در گروه ها قرعه کشــی شــد 
کــه تیم هــای عراق، قطــر، بحرین و 
کویــت در رده دوم گروه هــای اول 
تــا چهــارم قــرار گرفتنــد. بعــد از آن 
نوبت به سید سوم رسید و تیم های 
چیــن، اردن و چیــن  تایپه که غایب 
دوره قبــل بودنــد، قرعه کشــی شــد 
و دو تیــم بــه ســید ســه رفتند و یک 
تیم هم به عنوان تیم باقیمانده به 

گروه D رفت. 
 گروه بندی تیم ها در هندبال 

قهرمانی پسران نوجوان:
گروه :A ایران، عراق و هند

گروه :B عربستان، قطر و امارات
گروه C: کره، بحرین و چین  تایپه

هفتمی اسکی باز 
ایران در المپیک 

زمستانی ناشنوایان
در دومیــن روز بازی هــای المپیــک 
زمستانی ناشنوایان که در ترکیه در 
حــال برگــزاری اســت، تنهــا نماینده 
ایران در رشته اسکی هفتم شد. در 
ادامــه بازی های المپیک زمســتانی 
ناشــنوایان در ترکیــه، امیرعلــی 
علیزاده، تنها نماینده ایران در رشته 
اســکی، در ماده سوپر جی در میان 
۱۹ ورزشکار شرکت کننده با اختلاف 
یــک ثانیــه نســبت بــه نفــر اول در 
جایــگاه هفتم قــرار گرفت. علیزاده 
در بازی هــای المپیــک زمســتانی 
به جز ســوپر جی در ســه ماده دیگر 
از جملــه اســلالوم و اســکی آلپایــن 
بــه مصــاف حریفــان خواهــد رفت. 
کاروان ایــران در دو رشــته اســکی 
و فوتســال در بازی هــای المپیــک 
زمســتانی شــرکت کرده است. تیم 
ملــی فوتســال ناشــنوایان ایــران در 
دومیــن دیــدارش امروز بــه مصاف 

تیم ایتالیا خواهد رفت.
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مهدی کرمی: 

انگیزه ای برای وزنه زدن ندارم

مهــدی کرمــی نایــب قهرمــان وزنه بــرداری جهــان و ملی پــوش تیــم ملــی 
وزنه بــرداری ایــران می گویــد: »بعــد از اینکــه موفق شــدم مدال نقــره جهان 
را در رقابت هــای جهانــی کلمبیــا کســب کنــم، تــا بــه امــروز فقــط مســئولان 
زنجــان وعــده پــاداش به مــا دادند اما چیــزی از خود پــاداش ندیدیم. قطعاً 
بــا ایــن وضعیتــی کــه پیــش می رویــم، هیــچ انگیــزه ای دیگــر برای دســت به 

وزنه شــدن نیســت.«

محمدرضا زندی

حضور در یک هشتم نهایی پاراتیروکمان قهرمانی جهان

هشــتمین دوره پاراتیرانــدازی بــا کمان فزاع که آخرین مرحله کســب ســهمیه 
پارالمپیک پاریس اســت، با درخشــش زندی همراه شد.  محمدرضا زندی در 
مرحله مقدماتی ماده W1 با امتیاز 646 در رده نخســت ایســتاد. او در مرحله 
نخســت حذفی با قرعه اســتراحت مواجه شــد و در مرحله یک هشــتم نهایی 
به مصاف »فرانچسکو توماسلی« از ایتالیا می رود. در ریکرو مردان، غلامرضا 
رحیمی در مرحله مقدماتی ریکرو با امتیاز 607 در رده چهاردهم قرار گرفت.  

محمد توکل

پیام اتحادیه جهانی در واکنش به درگذشت عضو تالار مشاهیر   

ســایت اتحادیــه جهانــی کشــتی در پــی درگذشــت دکتــر محمــد تــوکل 
نایب رئیــس پیشــین فیــلا بــا خانــواده ایــن پزشــک فقیــد همــدردی کــرد: 
»محمد توکل، عضو ســابق اتحادیه جهانی کشــتی و تالار مشاهیر، در سن 
89 ســالگی پــس از یــک دوره بیماری درگذشــت. او معــاون رئیس فیلا بود 
و ســال 2011 وارد تالار مشــاهیر شــد. او 6 دوره عضو کمیته اجرایی و چهار 

ســال رئیس کشــتی آســیا بود.«

دوشنبه  14 اسفند 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7533  

انعکاس اخبار ورزش ایران
 منهای فوتبال

 پشت پرده از دست رفتن
دوومیدانی قهرمانی جهان

گلاسکو چطور پرید؟

جا ماندن فرزانه فصیحی و حســن تفتیان دو دونده 
ســرعتی از قهرمانی جهان گلاسکو، حاشیه جدیدی 
را بــرای دوومیدانــی رقــم زد، درســت ۱۲ روز بعــد از 
میزبانــی ایــران بــرای قهرمانــی آســیای داخل ســالن 
کــه کلــی تعریــف و تمجید مســئولان ورزش را در پی 
داشــت. مســابقه ای که فدراســیون دو ماهه برایش 
آمــاده شــد. فرزانــه فصیحــی قهرمــان 6۰ متــر آســیا 
چنــد روز مانــده به شــروع مســابقات جهانــی، بعد از 
 qualified انتشــار رنکینــگ جدیــد با دیــدن کلمــه
بــا خوشــحالی آن را اســتوری کــرد. هــر چنــد فرصــت 
زیــادی تــا شــروع رقابت هــا نبــود امــا خیلی هــا فکــر 
می کردنــد قــرار اســت او ســال را بــا رقابــت دیدنــی 
دیگری تمام کند اما نشــد. همین مســأله باعث شد 
تا فرزانه شاکی، اعتراضش را در صفحه شخصی اش 

نشــان داد.
البته قهرمان 6۰ متر آســیا تنها شــاکی این قصه نبود 
و حســن تفتیــان دیگــر دونــده ســرعتی هم بــا اینکه 
دعوتنامــه ای به اســمش نیامده بود، به این مســأله 
اعتــراض کرد. مهدی مبینی سرپرســت فدراســیون 
دوومیدانــی امــا بــرای ختــم ایــن غائله عذر مســئول 
امور بین الملل فدراســیون را خواســت. هدی مبینی 
هــم گفــت: »اســتارت کار از دو مــاه قبــل خــورد و 
مــا مهــدی صابــری، حمیــده اســماعیل نژاد، فرزانــه 
فصیحــی و حســن تفتیــان را بــرای ویــزا معرفی کرده 
بودیــم امــا اعــلام شــد بــدون دعوتنامــه مســابقات 
نمی توانیــم اقــدام کنیــم. ۲۲ بهمــن از مــا خواســتند 
یــک نفــر را معرفــی کنیــم کــه حــق فصیحی بــود و ما 
هــم او را معرفــی کردیــم. دو روز بعــد یعنی ۲۴ بهمن 
دعوتنامه آمد و مســئول امور بین الملل فدراســیون 
کارهــای مربوطــه را انجــام داد، امــور بین الملــل 
فدراســیون بایــد همــان روز ۲۴ بهمن بــه وزارت امور 
خارجــه نامــه مــی زد و پیگیــری می کرد و بــه ما اطلاع 
مــی داد کــه احتمالــش خیلــی ضعیــف اســت ایــن 
اتفــاق بیفتــد. ایــن تعلــل امــور بین الملــل بــوده و به 
نوعــی کوتاهــی انجــام داد؛ اگــر زودتر گفتــه  بود ویزا 
در ایــران صــادر نمی شــود، فصیحی را به صربســتان 
می فرســتادیم تــا از آنجــا ویــزا بگیــرد و به اســکاتلند 
برود. ســهل انگاری اتفاق افتاده که این اتفاق هزینه 
دارد و منجــر بــه برکنــاری مســئول امــور بین الملــل 

شــده است.«
 

سپهرزاد: هیچ اقدامی انجام نشده بود
هــادی ســپهرزاد مدیــر تیم هــای ملــی دوومیدانــی 
معتقــد اســت هیــچ اقدامــی بــرای حضــور دو دونده 
ســرعتی در رقابت هــای داخــل ســالن قهرمانــی 

جهــان گلاســکو نشــده بــود. او می گویــد: »اگر 
قرار بود فرزانه فصیحی و حسن تفتیان دو 

دونــده ســرعتی ایــران بــرای رقابت های 
داخل ســالن قهرمانی جهان گلاســکو 
شرکت کنند، باید ۴۰ روز قبل اقدامی 
می شــد. حتی خودشان هم می دانند 
امــا در واقــع هیــچ کاری بــرای صــدور 

ویــزای آنهــا انجــام نشــده بــود، هرچند 
بدون دعوتنامه هم کســی نمی تواند برای 

ویــزا و حضــور در مســابقه اقــدام کند.«
بــه نظــر او دعوتنامه هم دیر به فدراســیون رســیده: 
»اینجا دو نکته مطرح اســت؛ اول اینکه اســم حسن 
تفتیان را به فدراســیون جهانی نداده بودند و فرزانه 
فصیحــی هــم بــا اینکــه اســمش رد شــده بــود امــا تا 
آنجایــی کــه می دانــم دعوتنامــه اش بعــد از قهرمانی 
آســیا و پایــان مهلــت مســابقه آمــده بــود. زمانــی که 
عمــلاً کاری نمی شــد. حتــی قبــلاً کــه شــرایط بهتــر 
بــود ویــزای هیــچ ورزشــکاری دو روزه نمی آمد چراکه 

صــدور ویزا پروســه خــاص خــودش را دارد.«
مدیــر تیم هــای ملــی دوومیدانــی بــرای اتفــاق بد جا 
مانــدن دونده هــای ســرعتی از قهرمانــی جهــان، غیر 
مســتقیم کســی را مقصــر نمی دانــد: »مــن صراحتــاً 

نمی توانــم در ایــن بــاره صحبــت کنــم، تنهــا می دانم 
تــا دعوتنامــه ای نیایــد، کســی نمی تواند بــرای ویزای 
کشــوری اقدام کند. درباره حضور تفتیان و فصیحی 
در قهرمانــی جهــان داخــل ســالن گلاســکو، دوره 
سرپرســتی افشــین داوری جلســه ای برگزار شــد که 
تفتیــان خواســت بــرای آنهــا درخواســت وایلــدکارت 
کنیــم. آن زمــان جابه جایی هــا بود و داســتان هایش 
و هیــچ قصــدی برای اعزام وایلدکارتــی آنها هم نبود. 
جلســه ای برگزار شــد، بدون اینکــه تصمیمی گرفته 
شــود. وقتــی اســم وایلــدکارت باشــد پس هر کســی 
می توانــد بــرود. حتــی همــان موقــع تفتیــان گفــت 
اسکاتلند در ایران کنسولگری ندارد و برای ویزا باید 
بــه امــارات برویم که پروســه ویــزا را طولانی تر، یعنی 
یــک مــاه و خرده ای زمان می بــرد چراکه بعد از اعلام 
رنکینــگ جدیــد، تکلیف مشــخص می شــد. حضور 
فصیحــی در قهرمانی جهان هم زمانی مســجل شــد 
کــه در مســابقه داخــل ســالن قهرمانــی آســیا دویــد. 
همــه ایــن مســائل باعــث شــد تــا ایــن قضایــا پیــش 
بیایــد. فدراســیون آنقــدر درگیــر مســابقه قهرمانــی 
آســیای داخل ســالن بــود که دیگــر برنامه ریزی برای 
اعــزام نداشــت، اگــر فدراســیون برنامه داشــت باید 

زودتــر دســت بــه کار می شــد.«
او معتقد است جا ماندن فصیحی و تفتیان، بار اول 
و آخر نیســت: »چند سال پیش، دوومیدانی کاران از 

قهرمانی جهان آمریکا جا ماندند، وقتی که آمریکا 
ویــزا نداد. یا تیم جوانــان دوومیدانی که 

بــرای قهرمانــی جهــان ویــزای آمریکا 
را نگرفتنــد. بعضــی از کشــورها 

برای صدور ویزا پروســه ســختی 
دارنــد، بــه ویژه اگر ورزشــکاران 

جزو تاپ های دنیا نباشند.«   

مهری رنجبر
روزنامه نگار

النــاز شــفیعیان ایــن روزهــا بــا پاروهایــش 
هم قســم شــده اســت تــا او را بــه آب هــای 

المپیــک پاریــس برســاند.
ملی پــوش کایــاک کــه بــا رکوردهای مناســب، 
جــواز حضــور در کایــاک تکنفــره مســابقات 
انتخابــی المپیــک را گرفــت، حــالا ایــن روزهــا 
ســخت پارو می زند تا اواخر فروردین شــانس 
خــود را در ژاپــن برای المپیکی شــدن امتحان 

. کند
در حالــی کــه بعــد از رفتن پدروســنا ســرمربی 
ســابق، تیــم ملــی آب های آرام هنوز ســرمربی 
ثابتــی نــدارد، هــر کــدام از ملــی پوشــان در 
شــهرهای خــود زیرنظر مربیان شخصی شــان 
پــارو می زننــد کــه شــفیعیان ایــن موضــوع را 
اذیــت کننــده نمی دانــد و معتقــد اســت بــا 
همیــن روال هــم ملــی پوشــان می تواننــد در 

انتخابــی المپیــک نتایــج خوبــی بگیرنــد.
 چیزی به مسابقات انتخابی المپیک 
نمانده است، تمریناتت در بندرانزلی 

چطور پیش می رود؟
از بازی هــای آســیایی کــه برگشــتیم به صورت 
مــداوم در بندرانزلــی اردو زدیم. خــدا را شــکر 
در حال حاضر شــرایط آب و هوایی بندر انزلی 
بهتر از تهران اســت. تهران کوهســتانی است 
و در ایــن مــدت بــا بــارش بــرف، هــوا ســرد تر 
هــم شــد ولــی مــا در انزلــی بــرف نداشــتیم و 
هــوا برای تمرین مســاعد تر بــود و اصلاً اذیت 
نشــدیم. خوشــبختانه هــوای انزلــی در ایــن 
چندمــاه بــا مــا یــار بــود و تمرینــات خوبــی را 
پشــت ســر گذاشــتیم. از طرفــی قایق هــای 
خودمــان را از تهــران بــه انزلــی آوردیم و از نظر 
امکانــات مشــکلی نداریــم. از آنجایی که اکثر 
تمریناتمان در زمســتان استقامتی است نیاز 
داریــم تــا در مســافت های بلند پــارو بزنیم که 
ایــن امــکان در دریاچه آزادی وجــود ندارد اما 
اینجــا بــدون هیــچ محدودیتــی در مرداب هــا 

تمریــن می کنیــم.
  بعد از رفتن پدرو سنا سرمربی برزیلی 
تیم ملی، نداشتن یک سرمربی واحد و 
اردوهای متمرکز قایقرانان تیم ملی را 

اذیت نمی کند؟
۱۰ ســالی اســت کــه در اردوهــای تیــم ملــی 
قایقرانــی هســتم و بــا مربیــان مختلــف چــه 
داخلــی و چــه خارجــی کار کــرده ام. پدرو ســنا 
مدیریــت نداشــت و نتوانســت تیــم را کنترل 

کنــد. همیــن هــم باعــث عصبانیــت و فشــار 
روانــی کل تیــم شــده بــود. الان هر کســی زیر 
نظــر مربی خودش پــارو می زند و این موضوع 
از هــر نظــر بــرای همه بهتــر اســت. حتی الان 
کــه تیــم ملــی ســرمربی واحــد و ثابتی نــدارد، 
رکوردهــا نســبت بــه قبــل خیلــی بهترشــده 
اســت. سهرابیان با آزاد گذاشتن ملی پوشان 
بهتریــن تصمیــم را گرفــت، بنابرایــن شــرایط 
اصــلاً اذیــت کننــده نیســت و از همــه نظــر 

آماده تریــم.
وقتــی مربــی جدیــدی هدایت تیــم را برعهده 
می گیــرد، حــدوداً یــک ســالی طول می کشــد 
تــا فقــط بــا بــدن ورزشــکاران آشــنا شــود. بعد 
از بازی هــای آســیایی زمــان کافی بــرای جذب 
مربــی خارجــی نداشــتیم. بهتریــن تصمیــم، 
تمریــن ورزشــکاران در شــهر های خــود و زیــر 
نظــر مربیــان شخصی شــان بــود. مــا از نظــر 
مربــی مشــکلی نداریــم امــا رســیدگی ها کــم 

اســت.
 در این مقطع مربی ایرانی جواب 

می دهد یا فدراسیون باید به فکر یک 
مربی خارجی باشد؟

اصــلاً بحــث مربــی ایرانی یــا خارجی نیســت، 
اگر رســیدگی ها کافی باشــد ما با مربی ایرانی 

هــم می توانیم پیشــرفت کنیم.
هزینــه اســتخدام مربیــان خارجــی درجه یک 
زیــاد اســت و ایــن موضــوع تقریبــاً نشــدنی 
اســت، اگــر می خواهند یــک مربی درجه چند 
مثــل پــدرو که کمک مربی تیــم ملی ژاپن بود 
بیاورنــد، همــان بهتــر کــه نیاورنــد. ۳ ســال با 
پدرو کار کردیم و نتیجه نگرفتیم اما مطمئنم 
بــا برنامه ریــزی و ســرمایه گذاری درســت روی 
یــک مربــی ایرانی، می توانیم ۲ ســال دیگر در 
بازی هــای آســیایی نتیجه ای دلخــواه بگیریم.

  شرایط گرفتن سهمیه المپیک در 
کایاک تکنفره را چطور می بینی؟

دو قایق اول مسابقات انتخابی المپیک سهمیه 
می گیرند که همین موضوع شانس من را برای 
گرفتن ســهمیه زیــاد می کند. رقابت ها بســیار 
نزدیــک بــوده و صدم هــای ثانیــه تعیین کننــده 
است. خوشــبختانه چینی هــا در قایــق ۴ نفــره 
بــا قایقرانــان اصلــی خــود ســهمیه گرفته انــد 
و حــالا ایــن نفــرات نمی تواننــد در مــواد دیگــر 
هــم در مســابقات انتخابــی شــرکت کننــد، بــه 
همیــن خاطــر بایــد با نفــرات درجــه دو خود در 
قایــق تکنفــره شــرکت کنند و این هــم موضوع 
دیگــری اســت که شــانس گرفتن ســهمیه من 

را زیــاد می کنــد.

شفیعیان: شانسم برای گرفتن سهمیه زیاد است

مشکل مربی نیست 
رسیدگی ها کم است

هادی سپهرزاد 
مدیر تیم های ملی 
دوومیدانی معتقد 
است هیچ اقدامی 

برای حضور دو 
دونده سرعتی در 
رقابت های داخل 

سالن قهرمانی جهان 
گلاسکو نشده بود

 فائزه زمانی
روزنامه نگار


